
P R O T O K Ó Ł   NR  16.2019   
 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska i Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna w dniu 18 września 2019 roku 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów ostatnich posiedzeń Komisji Rewizyjnej, Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Zdrowia i Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna. 

4. Zapoznanie z działalnością Hospicjum Domowego KOLORY w Lesznie. 

5. Analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2019 roku. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Otwieram posiedzenie Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 18 września 2019 r. 

Witam Pana Burmistrza, Pana Przewodniczącego, Państwa Radnych, Panią Joannę Ossowską 

i Pana Sebastiana Werner ze Stowarzyszenia Kolory Hospicjum Domowe w Lesznie. Pani 

Radna Renata Helińska poinformowała, że na posiedzenie spóźni się kilka minut.   

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa                    

i Ochrony Środowiska, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna na posiedzeniu w dniu 18 września 2019 r. stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Zamykam punkt 1. Otwieram punkt 2. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Dzisiaj będziemy pracować według następującego porządku obrad. 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów ostatnich posiedzeń Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. 

4. Zapoznanie z działalnością Hospicjum Domowego KOLORY w Lesznie. 

5. Analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2019 roku. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

Kto z Państwa Radnych jest za tym, abyśmy pracowali według przedstawionego porządku 

obrad, proszę o podniesienie ręki. Dziękuję. Porządek obrad został przyjęty 14 głosami. 

Przechodzimy do punktu 3. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołów ostatnich posiedzeń Komisji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Proszę Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna o przyjęcie protokołu. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pan Robert Skrzypek: 

Przystępujemy do przegłosowania przyjęcia protokołu ostatniego posiedzenia Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Komisja jednogłośnie przyjęła protokół nr 12.2019. 

 

Na salę obrad przybyła Pani Radna Renata Helińska. 

   

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Dziękuję. Proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna              

o przyjęcie protokołu. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pan Jakub Kolberg: 

Proszę członków Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna o przegłosowanie 

przyjęcia protokołu posiedzenia Komisji w dniu 5 czerwca 2019 r. Kto jest za przyjęciem 

protokołu proszę o podniesienie ręki. Dziękuję. Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła 

protokół nr 13.2019 r.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Dziękuję. Przyjęcie protokołu Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Kto z członków Komisji Budżetu, Gospodarki, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna jest za przyjęciem 

protokołu ostatniego posiedzenia proszę o podniesienie ręki. Dziękuję. Kto się wstrzymał od 

głosu? Nie widzę. Kto jest przeciw? Nie widzę. Dziękuję. Protokół nr 14.2019 został przyjęty 

jednomyślnie. Dziękuję. Zamykam punkt 3. 

Ad. 4. Zapoznanie z działalnością Stowarzyszenia „KOLORY” Hospicjum Domowe                        

w Lesznie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Otwieram punkt 4. Zapoznanie z działalnością Stowarzyszenia „KOLORY” Hospicjum 

Domowe w Lesznie i oddajemy głos Państwu, którzy reprezentują Stowarzyszenie 

„KOLORY”. Proszę. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Dzień dobry. Moje nazwisko Joanna Ossowska razem z doktorem Sebastianem Wernerem 

przyjechaliśmy do Państwa, żeby przedstawić działalność Stowarzyszenia „KOLORY”, które 

prowadzi Hospicjum Domowe „KOLORY” w Lesznie. Stowarzyszenie istnieje od 2010 roku. 

Pokrótce przedstawię jak to się stało, że Stowarzyszenie powstało. Przez pierwsze lata 

działalności Stowarzyszenie prowadziło działalność na rzecz dzieci z okolic wiejskich.                   

W 2015 roku, w związku z pomysłem doktora Wernera w odpowiedzi na olbrzymią potrzebę 

opieki paliatywno-hospicyjnej na terenie Leszna, przejęliśmy Stowarzyszenie i w marcu 2016 

roku powołaliśmy do życia Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej Hospicjum Domowe 

„KOLORY”. Pierwsze pieniądze jakie uzyskaliśmy pochodziły od firmy ze Stalowej Woli               

i to pozwoliło nam na przyjęcie pierwszych dwóch pacjentów. Przez 3 lata sukcesywnie 

zwiększaliśmy liczbę pacjentów dzięki pieniądzom uzyskanym od darczyńców, z dotacji 

miasta i dzięki 1%. W tej chwili mamy około 16 pacjentów jednoczasowo. Potrzeba jest 
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olbrzymia. Jest to Hospicjum Domowe. Na terenie Leszna nie ma Hospicjum stacjonarnego 

czyli miejsca, gdzie pacjent mógłby być przyjęty na warunkach podobnych do szpitalnych. 

Zespół składający się z lekarza, pielęgniarki, rehabilitanta i psychologa dojeżdża do domu 

pacjenta, który jest terminalnie chory. W całość opieki na pacjentem jest zaangażowana 

rodzina bądź opiekunowie. My jesteśmy po to, żeby pomagać, edukować i wyjaśniać, jak to 

powinno być. W tej chwili jest olbrzymi problem, jeżeli chodzi o nasz teren, ponieważ nasza 

działalność jest w niewielkim stopniu dofinansowana. NFZ nie podpisało z nami kontraktu,       

w tej chwili jedynym hospicjum domowym, które w okolicy ma podpisany kontrakt, to jest 

Hospicjum Onko-Med. Miejsc w hospicjach jest bardzo mało, prawdę mówiąc jeżeli chodzi            

o Leszno jest bardzo źle, jeżeli chodzi o gminy ościenne jest tragicznie. Sytuację przedstawi               

i przybliży Państwu doktor Werner. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Ja, żeby Państwu unaocznić, jaki to jest zakres potrzeb powiem, że Hospicjum, które 

otrzymuje refundację z Funduszu, ma pod opieką 23 pacjentów. Dotyczy to Leszna i okolic, 

to jest finansowanie roczne na poziomie 500.000,00 zł z Funduszu. Tereny podobne do 

Leszna, np. takie jak Gniezno ma finansowanie na poziomie 5.000.000,00 zł czyli jest to 

kwota dziesięciokrotnie wyższa. W Wielkopolsce ten problem dotyczy generalnie tylko 

Leszna. Zapotrzebowanie na Leszno i okolice mogę obliczyć mniej więcej na poziomie                 

100 pacjentów. Stajemy przed sytuacją, która jest absurdalna dlatego, że pacjent, który trafia 

do hospicjum, to jest pacjent, który powinien być pod opieką na trzy miesiące przed śmiercią. 

Natomiast na chwilę obecną lista oczekujących w hospicjum, które ma środki z Funduszu, to 

są cztery miesiące czyli przy prawidłowej kwalifikacji pacjenta do opieki, ten pacjent nie 

dożyje przyjazdu lekarza i pielęgniarki. Fundusz jest głuchy na to co mówię pomimo tego, że 

w sprawę zaangażował się Pan Prezydent, który był chyba trzy razy u Dyrektorów NFZ, nadal 

pozostaje to bez odzewu. Nasze finansowanie co roku jest większe. Są takie trzy filary,                     

z których pozyskujemy środki, tak jak Pani Joanna powiedziała, jest to 1%, pieniądze z firm                

i pieniądze z miasta Leszna. W zeszłym roku nasz budżet zamykał się roczną kwotą 

350.000,00 zł, natomiast zespół tworzy 3 lekarzy i 4 pielęgniarki. Na chwilę obecną 

moglibyśmy mieć pod opieką 40 podopiecznych pod warunkiem, że uzbieramy pieniądze. 

Jest to mój cel, żeby Hospicjum się rozwijało. Z tego powodu, że w momencie kiedy nie ma 

pieniędzy na te usługi, to niestety jest brak personelu dlatego, że, żeby jeździć do pacjentów 

trzeba mieć kompetencje. I z tym jest problem. W Lesznie lekarzy po specjalizacji jest tylko 

dwóch, pielęgniarek po specjalizacji jedna. Pracujące pielęgniarki są po kursach. Niestety nie 

ma nowych dlatego, że i lekarz i pielęgniarka, żeby się wyspecjalizować muszą poświęcić 

swój czas i pieniądze, a później chcą mieć z tego profit, chcą mieć pacjentów, chcą pracować. 

Nie można się dziwić, że personel z terenu Leszna i okolic nie szkoli się w tym temacie. Tak 

dla porównania. Ja mam 4 pielęgniarki, Pani doktor Gacek ma chyba 5 pielęgniarek, razem 

jest ich około 9. W Hospicjum w Gnieźnie zatrudnia się 130 pielęgniarek. Taki jest obraz. To 

jest dramat. Większość Pań pielęgniarek jest w wieku prawie, że emerytalnym, co będzie za       

5 lat jak to finansowanie się nie zwiększy? Nie wiem. Być może ktoś nam da te pieniądze 

tylko, że już nie będzie komu wydać, bo będzie brak lekarzy i pielęgniarek. Optymizmem 

może zarażać to, że nasz budżet w ciągu 3 lat wzrósł dziesięciokrotnie. Gdyby ta progresja 

utrzymała się, to za kolejne 3 lata myślę, że gdyby tak było, pozytywnie, to poradzimy sobie 

bez Funduszu. Jak ważna jest ta opieka, to jak Pani Joanna powiedziała, na terenie Leszna nie 

mamy hospicjum stacjonarnego. Natomiast musimy sobie uświadomić, że koszty utrzymania 

pacjenta w hospicjum stacjonarnym są mniej więcej dziesięciokrotnie wyższe niż                            

w domowym. Nie wyobrażam sobie, że Fundusz nie jest w stanie nam dać pieniędzy na 40 

pacjentów, to jest koszt około miliona złotych. Natomiast, żeby uruchomić hospicjum 

stacjonarne, to na sam obiekt trzeba wydać 3-4 miliony złotych, już nie wspomnę o jego 

utrzymaniu. Koszt utrzymania pacjenta za osobodzień w hospicjum domowym to jest około    
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5, 6 zł. Utrzymanie pacjenta w hospicjum stacjonarnym, to jest około 350 do 400 zł,               

w zależności od stanu pacjenta. Marzymy o tym, że jak domówka się rozwinie, to 

podejdziemy pod temat budowania hospicjum stacjonarnego, natomiast rząd pieniędzy jest 

bardzo duży. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Pacjent, który do nas trafia, jest to pacjent w bardzo ciężkim stanie. Najczęściej jest to pacjent 

leżący, wymagający pomocy przy oddychaniu czyli koncentratorów tlenu. To jest pacjent, 

który wymaga 24 godzinnej opieki. Takie są realia. Nie powinno tak być. To jest najczęściej 

pacjent po chorobie nowotworowej, po zakończeniu leczenia przyczynowego. Pacjent i jego 

rodzina są całkowicie zdezorientowani bo to nie jest tylko kwestia finansów ale też edukacji. 

Wielu lekarzy nie wie, że taki pacjent może trafić pod opiekę hospicjum domowego, wielu 

lekarzy domowych nie umie pokierować takim pacjentem. Dlatego tak ważne jest nie tylko 

finansowanie ale też to, żeby Państwo wiedzieli, że takie coś jest, że takie coś istnieje, żeby 

móc pomóc tym ludziom. Kiedy odbieram telefon od rodziny, która jest całkowicie 

zagubiona, to staram się znaleźć takie wyjścia, tak pokierować tą rodziną, że mimo tego, że 

być może będą czekali na opiekę hospicjum ale będą wiedzieli, gdzie mogą się zwrócić                  

o pomoc. To jest jakby społeczna odpowiedzialność nas wszystkich, żeby pomóc tym 

ludziom bo tak naprawdę każdego z nas to czeka. Zapewne niektórych z Państwa już to 

dotknęło. To są bardzo ciężkie sytuacje, dlatego warto uświadamiać ludzi, że mogą taką 

pomoc uzyskać. Zwracamy się też do Państwa nie tylko z prośbą o pieniądze ale też właśnie  

o wsparcie naszych działań poprzez polecanie nas lokalnym przedsiębiorcom. Często są 

firmy, które są odpowiedzialne społecznie i wspierają różne inicjatywy. Takie finansowanie 

przez firmy jest dla nas bardzo ważne. Mamy kilka firm, głównie z okolic Leszna, które nas 

finansują i to jest dla nas bardzo istotne. Co miesiąc wpłacają określone kwoty, które 

pozwalają nam na objęcie opieką kolejnych pacjentów. Z taką prośbą zwracamy się również 

do Państwa, jeżeli macie Państwo takie kontakty. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Leszno to jest takie miejsce gdzie, żeby dotrzeć do firmy, do osoby, która jest osobą 

kompetentną i decyzyjną, dociera się przez polecenie, przez kogoś. Pisanie pism, wysłanie 

teczek nic nie daje. Wszędzie gdzie udało mi się dotrzeć do prezesów, do dyrektorów, to 

dotarłem przez rodziny pacjentów, przez znajomych. Jest mnóstwo potrzebujących, inicjatyw 

gdzie się pomaga, gdzie pieniądze są potrzebne. Gdyby dany prezes miał wszystkim 

pomagać, to nie prowadziłby działalności. Musimy się po prostu przepychać po pieniądze. 

Natomiast wydaje mi się, że nasza inicjatywa jest o tyle istotna i ważna na przyszłość, że 

warto ją wspierać. Czasem jest tak, że dana firma nie jest nam w stanie przekazać wsparcia 

pieniężnego ale jej prezes ma kolegę, który też jest prezesem i w ten sposób ten krąg jest 

szerszy i udaje nam się pozyskać środki. Chciałem tylko jeszcze na jedną rzecz zwrócić 

Państwu uwagę. Hospicjum to jest taki twór, który zapewnia ciągłość opieki, czyli jeżeli 

decyduję się, żeby wziąć kolejnego pacjenta pod opiekę, to jestem z nim tak długo jak mnie 

potrzebuje. Nie ma takiej opcji, że po miesiącu, po dwóch nie mamy pieniędzy i ja mówię, że 

już nie przyjedziemy do niego. Stowarzyszenie musi działać na dużym poziomie 

odpowiedzialności. Musimy mieć zapas pieniędzy na koncie bo gdyby coś się stało, to ja 

muszę mieć pieniądze na dokończenie opieki nad tymi co są w Hospicjum. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Czyli tymi, którzy są objęci opieką do czasu śmierci. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Budżet na rok musi być dopięty. To nie jest akcja, kiedy zbiera się pieniądze raz na operację 

czy na wyjazd na leczenie. Nie, u nas jest tak, że miesiąc w miesiąc musimy się postarać                    

o dochody. Z wieloma firmami, tymi największymi, które z nami są od 3 lat mamy taki układ, 

że oni co miesiąc przelewają nam pieniądze. Stowarzyszenie ma status OPP czyli organizacji 
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pożytku publicznego. W związku z tym pieniądze, które dostajemy osoba, która nam je 

przekazuje może sobie odliczyć od podatku. To też jest ważna informacja. Jeśli Państwo 

macie pytania, to chętnie odpowiem. Natomiast jesteśmy tutaj po to, żeby Państwa poprosić, 

żebyście pomyśleli czy Gmina w ramach swoich kompetencji i możliwości mogłaby nam 

pomóc finansowo. Do gmin zaczęliśmy docierać przed wakacjami, rozpoczęliśmy od 

Święciechowy teraz jesteśmy u Państwa, będziemy też w Lipnie i w Rydzynie. To są gminy, 

które są najbliżej Leszna i z tych okolic jest najwięcej pacjentów.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Ja mam pytanie. Czy prywatnie można się do Państwa zgłaszać? 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Muszę powiedzieć, że długo nad tym rozmyślałem dlatego, że pacjent paliatywny jest 

pacjentem specyficznym i do końca etycznie nie byłem z tym poukładany, czy od takiego 

pacjenta i od bliskich mam prawo pobierać pieniądze. Po rozważaniach taka usługa jest 

możliwa. Mieliśmy dwóch takich pacjentów, których było stać, aby zapłacić a nie chcieli 

czekać aż zostaną przyjęci.  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Stowarzyszenie prowadzi działalność gospodarczą i tak jak mamy napisane na stronie 

internetowej, istnieje możliwość wykupienia takiej usługi. Natomiast unikamy tego typu 

sytuacji. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Unikamy tego typu sytuacji bo to według mnie nie jest etycznie jasne. Można zapłacić za 

wizytę jeden raz ale jak pacjent jest odchodzący, to ja mam z tym problem etyczny. Natomiast 

taka usługa jest, w ciągu tych 3 lat mieliśmy dwóch takich pacjentów.      

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Rodzina zapłaciła za miesiąc opieki, oczywiście całość pieniędzy z działalności gospodarczej 

jest przeznaczana na cele statutowe. W tej chwili nasza działalność jest współfinansowana ze 

środków Województwa Wielkopolskiego na pojedyncze konsultacje. Program obejmuje 

konsultacje od czerwca do listopada i wtedy staramy się dotrzeć na pojedyncze konsultacje do 

tych pacjentów, do których nie możemy dotrzeć długoterminowo.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dla mnie to jest straszne, że Państwo musicie prosić o pieniądze. Ja wiem, że Państwo robicie 

cudowne rzeczy. Od kilku lat obserwuję Państwa działalność. Dla mnie to jest powód do 

zawstydzenia, że żyjemy w takim społeczeństwie, w którym Wy robiąc takie cudowne rzeczy 

musicie prosić o pieniądze. Zacząłbym chętnie Państwa przepytywać, jak możemy to 

zorganizować jako społeczeństwo na przyszłość, na najbliższe lata. Zanim to nastąpi, to 

chciałem zapytać o tą dla mnie zadziwiającą różnicę w środkach finansowych. Na przykład 

Leszno a Kościan, już nie patrzę na Gniezno. Jakie Prezydent Borowiak może usłyszeć 

racjonalne powody odmowy finansowania opieki paliatywnej w Lesznie i regionie 

leszczyńskim? Jak można to racjonalnie uzasadnić z punktu widzenia NFZ-tu, jeśli Kościan 

dostaje 2.500.000,00 zł, Piła dostaje ponad 5.000.000,00 zł a Leszno dostaje 500.000,00 zł. 

Co mówi NFZ, dlaczego tak jest?   

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Odpowiedź od Rzecznika jest pokrętna, dlatego, że to są osoby wykształcone, wyszkolone            

w udzielaniu odpowiedzi. Odpowiedzi próbowaliśmy uzyskać od Prezydenta i przez prasę 

lokalną, zaangażowało się ABC. Natomiast odpowiedź jest pokrętna i NFZ mówi, że                    

w Wielkopolsce jest dobrze. Kontrakty są na subregion. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ale Panie Doktorze Kościan to też Wielkopolska. Kościan dostaje 2.500.000,00 zł a my 

dostajemy 1/5 z tego. 
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Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Ja mam swoją teorię ale czy tak jest, to ja Państwu nie powiem. Wydaje mi się, że niestety 

jest to efekt tego, że nie mamy swoich przedstawicieli w Sejmie i Senacie. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Jest za mało lobbowania w tej sprawie. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Jest za mało lobbowania, Prezydent to za mało. Przed wyborami do Europarlamentu był 

pewien odzew. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Odezwał się Poseł Szłapka. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Tak, ale po wyborach już nic z tego kontaktu nie wynikło. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

My staraliśmy się, byliśmy na sesji Rady Miasta, która wystosowała specjalny list intencyjny, 

który został wysłany do Ministerstwa, niestety żadna odpowiedź nie wpłynęła. Rzecznik 

prasowa poznańskiego NFZ-tu, tak jak Pan Doktor powiedział stwierdziła, że ogólnie jest 

dobrze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Marzy mi się, żeby nasze samorządy robiły to solidarnie bo nie chodzi o to, żeby jeden 

samorząd zdeklarował jakąś kwotę a pozostali nic. Z mojego punktu widzenia najlepiej 

byłoby, gdyby środki z samorządu były dodatkiem do środków NFZ.   

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Tak.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dodatkiem, pomocą a nie wyręczaniem tych, którzy powinni finansować taką działalność. 

Zacznijmy od tego, że wyrównajmy szanse, bo tak jak mówię, ja nie widzę racjonalnego 

wytłumaczenia takiego podziału środków. Rozumiem to co mówi Pan Doktor, to co mówią 

Państwo o tych pokrętnych odpowiedziach ale to do mnie nie przemawia bo my w niczym               

nie jesteśmy „gorsi” niż Gniezno, Kościan, Piła.  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Wydaje mi się, że odstajemy w lobbowaniu. Niestety za mało jest osób, które o tym mówią, 

piszą, itd. Takie są moje obserwacje. Temat jest ciężki bo to nie jest nic optymistycznego dla 

większości z nas i osoby decyzyjne, władza, niechętnie chcą się pokazywać z czymś takim. 

Lepiej pokazać, że się coś otwiera, np. drogę czy wiadukt lub szkołę czy przedszkole niż 

pokazywać się z pielęgniarkami, lekarzami czy z bliskimi tych, co odchodzą. To nie jest rzecz 

medialna. To nie jest rzecz, którą pokaże się na bilbordzie.     

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Tym bardziej, że jest to Hospicjum Domowe, którego nie widać. Hospicjum stacjonarne 

pięknie wygląda bo to jest budynek coś, co widać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak, ale o ile więcej dobrego można zrobić działając w hospicjum domowym, jeśli koszty 

jednego i drugiego tak się różnią. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Tak, zdecydowanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To są twarde dane. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Trzeba sobie zdać sprawę z tego, że nasz pacjent, to nie jest pacjent, który walczy. Bliscy                       

i pacjent są skoncentrowani w tym momencie na sobie i tak powinno być. To jest czas kiedy 

oni mają być blisko siebie. To nie jest czas na bieganie po urzędach, pisanie pism, itd.        
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Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Tak. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Jak pacjent już odchodzi, to czas też jest trudny. To jest czas żegnania się i żałoby. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja mam przyjemność prywatnie pracować w Radiu Elka, w związku z czym już w tej chwili 

deklaruję, że jeśli Państwo zechcą, to w ciągu dwóch tygodni zrobimy, np. dwugodzinny blok 

kiedy zapowiemy, że będziecie Państwo naszymi Gośćmi. Zrobimy audycję na żywo                  

i spróbujemy w ten sposób mimo, że Pan Doktor mówi, że to nie jest medialne, chociaż ja 

uważam, że to może nie jest medialne ale tak jak Państwo powiedzieli, prędzej czy później 

albo już nas, albo naszych bliskich to dotknęło. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska, Pan 

Sebastian Werner: 

Dziękujemy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Spróbujemy w jakiś sposób to upowszechnić. Wiem, że ABC było zaangażowane                     

w nagłośnienie Państwa działalności ponieważ tak jak mówię obserwuję, jakie cudowne 

rzeczy robicie.   

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Mnie cieszy to, że co roku pieniędzy jest więcej, pacjentów otoczonych naszą opieką jest 

więcej bo jak Pani Joanna powiedziała, rozpoczynaliśmy od 2 pacjentów, teraz jest 16.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Doktorze, ten kontrakt jest kilkuletni?   

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kontraktowany jest cykl pięcioletni?   

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Tak, pięcioletni. Za trzy lata będzie kontraktowany nowy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Za trzy lata?  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oby NFZ powiedział, że w tym nowym rozdaniu będą odpowiednie pieniądze.    

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Czas pracuje na naszą korzyść dlatego, że jak Państwo wiecie Fundusz w pewnym momencie 

będzie miał pieniądze ale nie będzie miał ich komu dać. Wydaje nam się, że za trzy lata ten 

kontrakt musimy mieć, nie wyobrażam sobie innej opcji ale do tych 3 lat trzeba dotrwać. 

Fundusz na początku kontraktuje tylko dwóch albo trzech pacjentów, co jest nie w porządku. 

Podmiot jest nowy i kontrakt jest mały. Jak media pytają Fundusz, dlaczego ten podmiot jest 

bez kontraktu, to Fundusz odpowiada: przepraszam mają kontrakt.  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Tylko, że na trzech pacjentów. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Tak kontrakt jest, tylko nikt nie mówi na ilu pacjentów. Na trzech pacjentów, na dwóch 

pacjentów. Takie są sytuacje.  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Kuriozalne sytuacje. 
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Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

To jest kuriozalna sytuacja ale tak się dzieje. Myślę, że to wynika z tego, że Fundusz nie 

bierze żadnej odpowiedzialności za te usługi. W ciągu dwóch lat, gdy Pan Prezydent 

Borowiak jeździł do Poznania, to był u trzech dyrektorów bo tak często się zmieniali. Panie, 

które zajmują się kontraktowaniem usług, to są Panie od tabelek one nie wgłębiają się                     

w merytorykę, że akurat w Lesznie jest tak a nie inaczej. U nich w tabelkach musi się 

wszystko zgadzać. Te Panie są odpowiedzialne za hospicja, kardiologię, za POZ-ety, 

praktycznie za wszystko.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Doktorze nie zgadzałbym się ale zrozumiałbym, gdyby NFZ powiedział, że nie ma 

pieniędzy ale na inne hospicja dają środki.  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Jak to się dzieje, to nie wiem ale wydaje mi się, że to jest właśnie efekt lobbowania. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Wcześniej nikt na to nie zwracał uwagi, nie mówiło się o tym. Hospicjum w Gnieźnie jest 

dużym ośrodkiem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To są stacjonarne hospicja? 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

To są hospicja stacjonarne i domówki. Leszno jest jedynym dużym miastem, które nie 

posiada hospicjum stacjonarnego. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Ani na dzisiaj oddziału paliatywnego.  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Moje pokolenie jest nauczone radzenia sobie na własną rękę. Przez trzy lata miałem 

pacjentów na terenie Leszna i okolic, których obejmowałem opieką dzięki pieniądzom 

przyznanym dla Kościana dlatego, że współpracowałem z doktorem, który ma kontrakt. 

Dotyczyło to ośmiu pacjentów. Niestety ten układ się skończył i pieniądze przyznane dla 

Kościana są wydawane na pacjentów z tego rejonu.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Hospicjum w Lesznie powstało najpóźniej? 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Nie, w tym samym czasie.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Myślałem, że ośrodki w Gnieźnie czy Pile powstały wcześniej i dlatego pieniądze zostały 

skierowane do nich. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Też ważne jest to, że hospicja w Pile i Gnieźnie funkcjonują w oparciu o fundacje, które 

działają już od 20 lat. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

I to ma znaczenie.     

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Ich historia jest dłuższa, więcej osób jest zaangażowanych. My dopiero to tworzymy od 

trzech lat. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Pan Burmistrz prosił o głos. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Radny Skowronek zgłaszał się wcześniej. 

 



 9 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja chciałem zapytać o te dysproporcje, skąd one się biorą ale dostałem już odpowiedź, że to 

jest uznaniowo przyznawane przez NFZ.   

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Tak myślę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Nie mam więcej pytań. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

W takim razie Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Nierówność w traktowaniu podmiotów czyli miast lub przedstawicielstw. Trudno się z tym 

zgodzić. Państwo wyrażali protesty czy słowa dezaprobaty dla tego typu sytuacji. My 

spotykamy się również z takimi zachowaniami a Państwo widzą to na co dzień, że źle się 

dzieje z decyzjami NFZ-tu. Chciałbym kolejny raz podziękować, bo już na spotkaniu wójtów, 

burmistrzów dziękowałem Państwu za to co robicie. To jest idea wyjątkowa sama                  

w sobie ale poza ideą jest jeszcze praca, która tak jak Państwo zauważyliście, a my trochę 

wiemy z doświadczeń z naszymi najbliższymi, na czym ona polega i jaka jest 

skomplikowana. Myślę, że nie będziemy wzajemnie lobbować, to znaczy organ stanowiący 

czyli Rada Gminy i ja, przekonywać się czy należy pomóc. Uważam, że pytanie i odpowiedź 

będzie, w jaki sposób Państwu pomóc, żebyście trochę mniej się martwili o jutro Waszego 

działania. Ja mam zbyt małe możliwości, Pan Przewodniczący wspomniał, że uczyni 

kampanię medialną w swojej firmie. Myślę, że to jest super propozycja. My na dzisiaj, tak mi 

się wydaje, że od czegoś trzeba zacząć, będziemy się zastanawiać o co występujemy wspólnie 

do siebie, tak rozumiem, Rada do mnie ja do Rady, w jaki sposób w oparciu o możliwości 

prawne wspomóc Państwa działalność. Każde tego typu wspomożenie jest zbyt małe ale 

uważam, że korzystniejsze niż zerowe.            

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Zgadza się. Ja myślę, że jak odwiedzimy pozostałe gminy, to uzbieramy trochę pieniędzy na 

naszą działalność. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
W podobnych sytuacjach, w różnych obszarach wójtowie, burmistrzowie z Panem Starostą                

i Panem Prezydentem, przynajmniej z naszego Powiatu starają się uzgodnić wspólną również 

kwotową pomoc finansową czy dotowanie. Jesteśmy, mówię o siedmiu gminach Powiatu 

Leszczyńskiego poza Wijewem, póki co myślę równo zasobnymi samorządami poza 

Powiatem i miastem Lesznem. Wierzę, że swoim Radom zaproponujemy podobne kwoty na 

wsparcie Państwa działalności.      

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska                  

i Pan Sebastian Werner: 

Dziękujemy.     

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Dziękujemy Państwu za poświęcony czas. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
To my dziękujemy. 

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Zapraszamy do kontaktu. W materiałach promocyjnych są wszystkie dane, gdyby Państwo 

mieli pytania. Dziękuję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Dziękuję, będziemy w kontakcie.     
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Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska: 

Dziękujemy.  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pan Sebastian Werner: 

Dziękuję.  

Stowarzyszenie „KOLORY” Hospicjum Domowe w Lesznie Pani Joanna Ossowska                  

i Pan Sebastian Werner: 

Do widzenia.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Do widzenia. 

Radni Rady Miejskiej Gminy Osieczna: 

Do widzenia.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Przechodzimy do kolejnego punktu, tj. analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za                     

I półrocze 2019 roku.  

Ad. 5. Analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2019 roku. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Pan Burmistrz. Proszę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Może zanim Państwo przejdą do analizy wykonania budżetu, to jeszcze odnośnie 

wcześniejszego spotkania i jego wyników. Zobowiązuję się, że zapytam Pana Wójta 

Święciechowy, jaką kwotę uzgodnili i być może uda mi się na sesji zaproponować Państwu 

czy nasz Samorząd mógłby w podobnej kwocie wspomóc to Stowarzyszenie. Ponadto 

chciałbym poinformować, że Pani Skarbnik jest dzisiaj nieobecna z usprawiedliwionego 

powodu ponieważ od dzisiaj jest na kilkudniowym wyjeździe szkoleniowym. Panie 

Przewodniczący, dziękuję.   

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Dziękuję. Zapraszam do dyskusji, zadawania pytań i myślę, że tak jak zawsze, jeśli ktoś                    

z Państwa Radnych miałby zapytania, to proszę o podanie strony w Komentarzu i punktu 

żebyśmy mogli odszukać to, o czym będzie mowa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Próbuję utrzymać taki wewnętrzny zwyczaj, że przy okazji informacji o wykonaniu budżetu 

próbuję sprowokować do zabrania głosu naszego Gospodarza. Chętnie zapytałbym Pana 

Burmistrza na początku tej dyskusji na temat informacji o wykonaniu budżetu, jak Pan ocenia 

wykonanie budżetu za I półrocze w sensie takim o co się Pan Burmistrz martwi, co jest 

pozytywnym trendem, co Pan odbiera pozytywnie w I półroczu 2019, a co Pana niepokoi, 

które dane przebiegają zgodnie z przewidywaniami, a które są niepokojące. Proszę Pana 

Burmistrza o kilkanaście zdań na temat przedłożonej informacji.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Z mojej perspektywy oceny tej informacji, którą Państwo Radni otrzymaliście, jeżeli chodzi       

o dochody i wydatki, to są one w podobnym zakresie procentowym jak każdego roku od 

kilkunastu lat. Wynika to z pewnego miejsca, gdzie dzieje się realizacja budżetu ponieważ               

I półrocze, jak wszyscy wiemy, to najczęściej niewielka realizacja dużych zadań 

inwestycyjnych. Dochody zgodnie z upływem czasu zostały wykonane w sposób 

zadowalający. Wydatki są mniejsze więc nie jest to dla mnie przynajmniej powód do 

zmartwień. Jeżeli chodzi o zagadnienia, które najczęściej występowały przy ocenie tych 

informacji, to są zaległości w różnych obszarach obowiązku płatności. Myślę, że jest pewna 

tendencja wzrostowa, jeżeli chodzi o liczbę dłużników, tak to odbieram patrząc na liczby. 
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Natomiast jeżeli chodzi o wartości zobowiązań niezrealizowanych, to w zależności od tego              

o jakiej formie podatku czy opłaty mówimy, raz jest więcej w stosunku do poprzednich 

zadłużeń a w innym obszarze trochę mniej. Nie ukrywam, że ten rok o czym wielokrotnie 

sobie mówiliśmy jest taki, gdzie jednym z ważniejszych celów, jaki sobie postawiłem jest 

uczynienie wszystkiego, żebyśmy do końca roku spłacili zaciągnięty kredyt w kwocie 

3.500.000,00 zł przy założeniu najtrudniejszej dla nas sytuacji, to jest takiej, że nie 

otrzymamy oczekiwanej dotacji za modernizację oczyszczalni i pobudowanie sieci kanalizacji 

sanitarnej. Gdyby nastąpił taki scenariusz, że nie otrzymamy wspomnianej dotacji a bez 

kolejnego kredytu uda nam się oddać 3.500.000,00 zł, to bez względu na drobne i średnie 

zadania, które realizujemy, dla mnie będzie to nasz wspólny sukces. Dobrze Państwo wiecie, 

dlaczego wzięliśmy kredyt, natomiast kwestia 11.260.000,00 zł, bo na tyle opiewa umowa na 

dotację, pozostaje niezrealizowana z powodu trwającej bezczynności ze strony organu,                        

z którym podpisaliśmy umowę. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Pan Burmistrz rozważa taki wariant, że tej blisko 12.000.000,00 dotacji nie dostaniemy? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli chodzi o zadania, o których powiedziałem, to środki dotacyjne wynoszą ponad 

11.200.000,00 zł. Mówiąc o 12.000.000,00 zł mówiłem również o dotacji na doposażenie 

Centrum Kultury i Biblioteki. W tym przypadku wystąpiliśmy o płatność i teraz pozostaje 

nam czekać na 550.000,00 zł.  Wszystkie formalne etapy mamy za sobą więc wierzę, że do 

końca roku te środki wpłyną do budżetu. Na tym samym etapie jesteśmy w przypadku 

pozyskania dotacji w kwocie 180.000,00 zł z tytułu pobudowanych placów zabaw. Jeśli 

dodamy te 730.000,00 zł, o których powiedziałem przed chwilą do tych 11.260.000,00 zł, to 

wtedy mówimy o około 12.000.000,00 zł. Natomiast, jeśli skupimy się na dofinansowaniu 

tych dwóch zadań sanitarnych, to mówimy o kwocie 11.260.000,00 zł. Zakładam, że taka 

sytuacja czyli brak wpływu dotacji może wystąpić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Dlaczego to ma nastąpić? Mi się wydawało, że my tę dotację mamy przyznaną. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, mamy przyznaną. Ja mówię o tym, że fizycznie te pieniądze do końca roku nie wpłyną 

na nasze konto. Na dzisiaj dotacja jest przyznana, zadanie zrealizowane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Tak. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Teraz jest czas rozliczenia. Urząd Marszałkowski pobrał do oceny procedurę przetargową                 

i jeszcze jej nie zakończył a minął już rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Tak. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Przysyłają nam poprawki, które wychwytują w trakcie sprawdzania dokumentacji. Na 

przykład wybudowaliśmy 200 metrów mniej sieci w stosunku do wielu kilometrów ujętych   

w projekcie. Poprawka polega na tym, że wyjaśniamy zaistniałą sytuację i z naszej strony 

mijają dni a z ich strony jak nie miesiące to tygodnie, w ciągu których otrzymujemy 

informację o przyjęciu wyjaśnień lub nie. Myślę, że nie tylko wszyscy którzy tu siedzimy ale 

również nasi mieszkańcy czekamy z niecierpliwością na to, żeby te pieniądze otrzymać. Może 

zakładam tzw. czarny scenariusz bo chciałbym, żeby ta dotacja wpłynęła ale tak jak 

powiedziałem zakładam taką sytuację, że do końca grudnia nie otrzymamy całości lub części 

dotacji a kredyt trzeba będzie oddać. Dlatego gromadzimy pieniądze ograniczając wydatki na 

niektórych zadaniach. 
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak:        
Jeśli nie otrzymamy tych pieniędzy do końca roku, to w przyszłym roku umowa na dotację 

będzie nieważna? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak:        
Czyli muszą wpłynąć do budżetu.    

Przewodniczący Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czyli, to o co pyta Pan Radny Forszpaniak, nie mówimy o tym, że nie dostaniemy tych 

pieniędzy ale możemy dostać je później. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. Nie ma pytania czy otrzymamy dotację tylko, kiedy wpłyną środki z tego tytułu do 

Samorządu. To kiedy ma takie znaczenie, że mamy kredyt z wyznaczonym terminem spłaty. 

Przewodniczący Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oczywiście ale mamy zagwarantowane, że 11.260.000,00 zł wpłynie do gminnego budżetu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Czy to będzie 11.260.000,00 zł czy 11.100.000,00 zł, to się okaże w chwili ostatecznego 

rozliczenia inwestycji przez Urząd Marszałkowski. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Może się zdarzyć, że dotacja zostanie pomniejszona? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Najczęściej tak bywa Panie Radny. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Z jakiego powodu? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Z różnych powodów, np. nieprecyzyjnego zapisu w postępowaniu przetargowym. Mówię               

o tym, co może być przyczyną albo co bywa i mimo wyjaśnień nie zostaje to uznane                       

i skutkuje procentowym uszczupleniem dotacji.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Czy są jakieś obowiązujące terminy prawne, do kiedy ta kontrola ma trwać, itd.? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie. Na tym to polega, że my otrzymujemy termin, np. do złożenia wyjaśnień czy poprawek 

natomiast donator, w tym przypadku Urząd Marszałkowski prowadzi postępowanie, 

analizuje. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Kredyt musimy spłacić do końca roku, czy możemy przesunąć termin spłaty?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Mówi Pan o tych 3.500.000,00 zł? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Tak. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Termin spłaty jest do końca roku bo na taki czas wzięliśmy kredyt. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Nie ma możliwości przedłużenia spłaty kredytu, z tego powodu, że nie otrzymaliśmy dotacji? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zawierając umowę z bankiem nie stawialiśmy takiego warunku, że jak otrzymamy dotację, to 

spłacimy kredyt. Do określonego terminu w umowie trzeba pieniądze wpłacić, jak                            

w przypadku każdego tego typu zobowiązania między tym, który zaciąga kredyt i tym, który 

go udziela. 
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Mam takie pytanie. Czy zaległości z tytułu jakichkolwiek podatków są ściągalne, czy jest to 

stale narastająca kwota? Na przykład podatek rolny od osób prawnych, liczba dłużników 

ośmiu na koniec roku, na połowę tego roku jest jedenastu. Kwota zaległości jest mniejsza 

czyli dłużnicy spłacają zobowiązania? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Choćby wobec tego, że kwota zaległości jest mniejsza wynika wprost, że niektórzy spłacają 

zadłużenie a pojawiają się nowi dłużnicy. To jest kwestia, która istnieje odkąd funkcjonuje 

samorząd. Jeżeli zobowiązany nie płaci najpierw upominamy a w ostateczności postępowanie 

kończy się wpisem na hipotekę. Niestety droga w przeprowadzeniu takiego postępowania jest 

trudna, mozolna i w niektórych przypadkach bywa bezskuteczna bo podmiot, na przykład               

osoba prawna upada.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Panie Przewodniczący mogę prosić o głos? 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Tak, proszę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Szanowny Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo! Kilka razy w tym sprawozdaniu przy 

gospodarce komunalnej i ochronie środowiska pojawiają się takie wartości, z których wynika, 

że w ramach opłat za korzystanie ze środowiska już w I półroczu do naszego budżetu 

wpłynęło 200% planowanych przychodów. Planowaliśmy 1.300.000,00 zł, tymczasem                  

w I półroczu otrzymaliśmy 2.526.000,00 zł. To jest wartość, którą otrzymywaliśmy z Urzędu 

Marszałkowskiego i po rozliczeniu byliśmy zobowiązani do oddania sporej kwoty. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W tym roku też byliśmy zobowiązani przelać na konto Urzędu Marszałkowskiego określoną 

kwotę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Czy równie wysoką jak w poprzednich latach? Dlaczego ja o to pytam Panie Burmistrzu 

dlatego, że pamiętam rozmowy o tym, że ciągle zmieniają się regulacje. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, na której stronie są te dane, o których mówimy? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Strona 53. Pamięta Pan Panie Burmistrzu, że niektórzy szczególnie życzliwi nam 

samorządowcy wróżyli nam, że otrzymamy o wiele więcej pieniędzy z tego tytułu. Teraz jeśli 

po I półroczu mamy 2.500.000,00 zł, to czy jest możliwe, że Urząd Marszałkowski zabierze 

nam aż około 4.000.000,00 zł? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! To jest 2.500.000,00 zł po I półroczu                              

i jednocześnie za cały rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czyli to już jest całość. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Przy czym to jest i tak większa kwota w stosunku do tego, co założyliśmy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Planowanie tych kwot do projektu budżetu polega na próbie wstrzelenia się w kwotę „z roku 

na rok”. Teraz nastąpił wzrost tych opłat w stosunku do naszych przewidywań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W tym roku już zapłaciliśmy kwotę, która wynikała ze sprawdzenia, ile taki samorząd jak 

nasz może otrzymać środków z tytułu opłaty za korzystanie ze środowiska. Ponad 200.000,00 

zł przekazaliśmy do Urzędu Marszałkowskiego. W związku z tym, w tym roku już nie 

przybędzie ale też nie ubędzie w budżecie środków z tytułu tej opłaty.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czyli z 2.500.000,00 zł, które dostaliśmy, oddaliśmy ponad 200.000,00 zł i Pan Burmistrz 

twierdzi, że już więcej w tym roku nie oddamy do Urzędu Marszałkowskiego?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czyli per saldo „rok do roku” będziemy mieli zdecydowaną korzyść, tak? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jest to więcej środków z tej opłaty jak było w ubiegłym roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W ubiegłym roku wyjściowa kwota nie dość, że była mniejsza, to jeszcze więcej byliśmy 

zobowiązani wpłacić do Urzędu Marszałkowskiego. Jak dobrze pamiętam oddaliśmy około 

540.000,00 zł. To jest akurat taka pozycja w tegorocznym budżecie, gdzie dochód jest 

niespodziewanie wyższy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Do gospodarki odpadami na półrocze dopłaciliśmy około 300.000,00 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

I jeśli to się utrzyma, to na koniec roku będzie prawie 600.000,00 zł. Mówię to nie dlatego, 

żeby szczególnie się roztkliwiać nad tymi kwotami bo one są trudne, mówię to dlatego, żeby 

wszyscy to wiedzieli, mieli tego świadomość. Czekamy na decyzje Związku 

Międzygminnego, do którego wstępujemy ale wstępujemy do Związku 1 stycznia, a decyzje              

o wysokości stawek zapadną wcześniej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Już w ramach naszego udziału w Związku. Na dzisiaj są to niepotwierdzone informacje ale 

jestem przekonany, że Pan Przewodniczący o tym wie, że mówi się o stawce razy dwa czyli            

o 22,00 zł przy odpadach segregowanych. W przyszłym tygodniu planowane jest kolejne 

spotkanie konsultacyjne, na które w ramach Związku jestem proszony jeszcze jako Gość, 

zatem 24 września będę wiedział, jakie są uzgodnienia. Przez całą Polskę toczy się walec tak 

dużych podwyżek, jak u nas się również zapowiada. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

U nas zbiegnie się to z tym, że pojawi się kolejny worek na piątą frakcję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jak we wszystkich samorządach, które jeszcze w tym roku nie odbierają bioodpadów bo 

niektóre już to czynią. My czy Komunalny Związek od 2020 roku będzie zobowiązany do 

odbioru bioodpadów.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja pamiętam nasze rozmowy czyli Pana Burmistrza i moje, kiedy mówiliśmy sobie również               

w kontekście naszej Gminy, gdy pozostawaliśmy poza Związkiem ale szukając oszczędności, 

żeby kubły z odpadami zmieszanymi były odbierane dwa razy w miesiącu. Może 

rzeczywiście teraz przyszedł na to czas, żeby szukając ograniczeń kosztów, Związek 

wprowadził taką zasadę, szczególnie, że dojdzie piąta frakcja.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Od początku o tym mówiłem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak jest. Tym bardziej, że w sytuacji kiedy następna frakcja ubywa z kubła głównego, to 

może niepotrzebne jest odbieranie go co tydzień bo niewiele do niego, takie mam wrażenie, 

będziemy wkładać.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeszcze mniej odpadów niż do tej pory, chociaż niewiele bo bioodpady w przypadku naszych 

środowisk, może w mieście inaczej, ale na wsi są symboliczne.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Tak.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Natomiast z tego co wiem, to Związek unieważnił pierwsze przetargi na odbiór odpadów.              

W tej chwili w ramach Związku na 19 gmin jest pięć sektorów. Nasza Gmina jest razem                  

z Lesznem, z Krzemieniewem i jeszcze z kilkoma okolicznymi gminami. Na spotkaniu był 

Burmistrz Kuśnierek więc ja przekazuję to co on powiedział, że władze Komunalnego 

Związku zastanawiają się, czy wobec tego nie ogłosić jako jedną z możliwych opcji 

dziewiętnastu czy osiemnastu przetargów. Natychmiast i słusznie pojawiły się protesty 

niektórych wójtów bo to oznacza zróżnicowanie opłat, o czym też kiedyś mówiliśmy, że 

lepiej w ramach Związku płacić równo niż każda gmina inną opłatę dlatego, że gminy 

położone dalej od Leszna wydaje się, że mogłyby ponosić większe koszty za odbiór tony 

odpadów niż na przykład nasza Gmina. Takie są konsekwencje tego, że jest się w zespole. To 

są decyzje czy za chwilę będą następować, będziemy Państwa o nich informować. Jedno jest 

pewne, że będziemy płacić więcej.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Ja bym miał jeszcze takie zapytanie. Na przykład w Kąkolewie jest zaległość firmy, która 

przeprowadzała budowę kanalizacji ale jest w upadłości i Schronisko Młodzieżowe „Morena” 

też wykazuje zaległość firmy w upadłości z tytułu wynajmu pokoi. Czy od tych kwot są nadal 

naliczane odsetki, czy to zatrzymało się na pewnym poziomie? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny, która to jest strona informacji? 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Strona 58, punkt 4 Szkolne Schronisko Młodzieżowe „Morena”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Która strona? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. Strona 58 punkt 4. Zasada jest następująca. Jeżeli w tym przypadku Pan Dyrektor 

Schroniska zakontraktował usługę i ją zrealizował a firma, która spisała z nim umowę i nie 

zapłaciła za usługę, i upadła, to tego typu zaległości są nieściągalne. Natomiast dopóki nie 

nastąpi umorzenie zaległości, to organ, w tym przypadku Schronisko albo Samorząd                      
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w przypadku firmy, która budowała odcinek kanalizacji sanitarnej na ul. Południowej                   

w Kąkolewie, naliczamy odsetki. Naliczane odsetek trwa ale zazwyczaj procedura kończy się 

brakiem ściągalności.   

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Dziękuję.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Takie pieniądze są, tak jak Pani Dyrektor powie w przypadku kredytów bankowych. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Stracone w związku ze złą sytuacją finansową.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Mam takie pytanie Panie Burmistrzu do dwóch inwestycji.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Która strona Panie Radny? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

To jest załącznik 8 strona 1. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Załącznik numer 8. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

W § 6050 są takie dwie inwestycje „Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości 

Frankowo” i „Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Ziemnice”. Pytanie moje 

brzmi, czy te inwestycje już zostały zakończone a wykonanie to już jest ostateczna kwota, 

która tu jest wpisana? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, to jest ostateczna kwota.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

A skąd się wzięła taka różnica, czy planowane kwoty były przeszacowane?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W przypadku Frankowa, jak widzimy plany był przeszacowane czyli zakładaliśmy, że więcej 

zapłacimy jak zapłaciliśmy. W tym przypadku okazało się, że jak wykonawca rozpoczął 

budowę, to napotkał odcinek sieci, która już funkcjonuje. Natomiast jak Państwo widzą, jeżeli 

chodzi o Ziemnice, to był dobry szacunek bo zakładaliśmy 55.000,00 zł a zapłaciliśmy około 

51.000,00 zł.    

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Panie Burmistrzu, chciałem zapytać czy Pan ma takie dane, które potwierdzałyby albo 

zaprzeczały tezom artykułu, który wyczytałem w mediach na temat funduszu 

alimentacyjnego. W artykule chwali się nowe regulacje przepisów, które obowiązują chyba 

od trzech lat i które pozwalają zdecydowanie skuteczniej ścigać tych, którzy nie płacą 

alimentów. Podaje się, że w 2010 roku tylko 13% jakby wracało z tego co jest wypłacane,                

w tym roku jest to prawie 40% bo jak czytam, gminy dostały narzędzia dużo skuteczniejsze 

do tego, żeby odzyskiwać środki od tych, którzy zalegają z alimentami. Jak wiadomo                      

w poprzedniej regulacji wystarczyło, że płacili po 5,00 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Albo po złotówce. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
I już nie można było im zarzucić, że uporczywie uchylają się od niepłacenia alimentów. Teraz 

wszystko się zmieniło i można podejmować różne działania łącznie z wystąpieniem na 

przykład do starosty, żeby zabierać takim osobom prawo jazdy, blokować zakupy na raty, itd. 
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To wszystko podobno zadziałało tak, że kiedyś wracało 13% środków wypłaconych                        

z funduszu a dzisiaj jest to 38%. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Mogę tylko powiedzieć, że zapytam Pana Kierownika, żeby to ocenił i wtedy podam Państwu 

dane dotyczące naszej Gminy, w tym momencie nie jestem w stanie tego wyszacować.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Jak dobrze rozumiem to są pieniądze, które przychodzą do budżetu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To są środki z budżetu państwa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Z budżetu państwa ale my otrzymujemy z tej kwoty pewien procent czyli jesteśmy 

zainteresowani tym, żeby jak najwięcej środków wracało. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Otrzymujemy środki na obsługę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Tylko? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To jest zadanie, które realizuje państwo. My nie płacimy alimentów za tych, na których ten 

obowiązek ciąży a nie wywiązują się z niego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Sprawdźmy to. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Sprawdzimy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Wszyscy płacimy na tych którzy do tej pory nie wywiązują się ze swoich obowiązków. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Płacimy na wszystkie tego typu programy.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Jak już jestem przy głosie, to mam jeszcze jedną rzecz. Chciałem poprosić Pana Burmistrza              

o wyjaśnienia. Przy okazji sprawozdania z wykonania Planu finansowego Centrum Kultury               

i Biblioteki w Osiecznej, to na końcu informacji jest osobne sprawozdanie. Tam jest taka 

pozycja, która nazywa się bezosobowy fundusz płac. Na cały rok to jest 200.000,00 zł.                  

W poprzednich latach o to nie zapytałem bo jak rozumiem to jest taka pozycja, która 

występuje od zawsze tylko, że w przypadku Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej to ten 

fundusz jest powiedziałbym wysoki. Jakiego rodzaju Panie Burmistrzu jest to wynagrodzenie, 

bezosobowy fundusz płac.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To są wynagrodzenia za wszystkie zadania, które w formie umów-zlecenia realizują ci którzy 

uczą młodych ludzi grać, tańczyć, dyrygenci orkiestr, chórów. To są osoby które nie są 

zatrudnione na umowę o pracę. Jeżeli chodzi o nauczycieli gry na instrumentach, to gro tych 

pieniędzy jest zrekompensowanych przez dzieci, młodzież, która się uczy. Natomiast część to 

są koszty, które ponosimy my, jako udzielający dotacji podmiotowej Centrum Kultury. 

Uczących jest kilku, np. kapelmistrz, dyrygentki chórów i oni są wynagradzani na tej 

zasadzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu na półrocze to jest około 15.000,00 zł miesięcznie. To 

jest moim zdaniem duża kwota.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Około 2.000,00 zł miesięcznie wynosi wynagrodzenie dla kapelmistrza. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Kapelmistrz pobiera 2.000,00 zł za? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

2.000,00 zł brutto za to, że ćwiczy z orkiestrą.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Na miesiąc? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
W porównaniu z kapelmistrzami innych orkiestr, nie wspomnę o leszczyńskiej, w mojej 

ocenie ma skromne wynagrodzenie.    

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja mam pytanie do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa. Panie Przewodniczący, dlaczego ja 

nie dostałem a do tej pory otrzymywałem, Pan Radny Skrzypek mówi, że również nie dostał 

porządku obrad?  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Ja, jako Przewodniczący Komisji otrzymałem porządek. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze, Pan Przewodniczący dostał ale ja nie dostałem.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Ja też nie dostałem porządku obrad. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powinniśmy dostać porządek obrad czy nie bo ja chciałbym się przygotować do tematu na 

jaki będziemy rozmawiać. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Chodzi o to, że nie otrzymaliście porządku obrad dzisiejszej Komisji? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja nie dostałem bo nie mogę znaleźć w materiałach. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

My jako członkowie Rady nie otrzymaliśmy porządku obrad a przewodniczący komisji 

dostali. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Porządek posiedzenia powinni otrzymać wszyscy. Ja biorę to na siebie, Przewodniczący 

Komisji nie ma tutaj jakiejkolwiek winy, jeżeli zdarzyło się tak, że nie przekazaliśmy 

Państwu porządku obrad. Sprawdzę to. Osoba, która wysyła materiały na posiedzenie komisji 

wierzę, że to zrobiła, a jeżeli nie wysłała porządku obrad, to mogę dzisiaj tylko przeprosić                

i powiedzieć, że więcej się to nie powtórzy. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja nie domagam się przeprosin tylko nigdzie nie mogę znaleźć porządku obrad a chciałbym 

wiedzieć o czym będziemy rozmawiać. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Może jest w jakiejś zakładce. Jest? 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Paula Juskowiak: 

Tak, jest. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny Kolberg proszę pomóc Panu Radnemu.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

Zawiadomienia o terminie Komisji, jest załącznik. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny ja proponuję, żeby po Komisji, jeżeli Państwo zaakceptują moje rozwiązanie,                

a zwłaszcza Pan Radny Skowronek, jeżeli będzie jeszcze przed 15-tą, to przejdziemy do Pana 
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Inspektora Michała Juskowiaka i wspólnie sprawdzimy, co zostało Państwu przesłane a czego 

zabrakło.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Panie Burmistrzu, jeśli czytam a propos wynagrodzenia nauczycieli muzyki czy gry na 

instrumentach w Domu Kultury. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Która to jest strona? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Trzecia strona sprawozdania, wykonanie Planu finansowego Centrum Kultury i Biblioteki              

w Osiecznej.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Punkt 2 Sekcje działające przy Centrum Kultury i Bibliotece w podpunkcie c) jest nauka gry 

SOM. Panie Burmistrzu, co to jest SOM? Koszt 18.000,00 zł, czy to są dodatkowe koszty 

zatrudnienia nauczycieli? Co to są za wydatki na naukę gry SOM w kwocie 18.000,00 zł? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To są wydatki na osoby, które prowadzą sekcje w Centrum Kultury. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Czyli to jest ta sama wartość, co 200.000,00 zł w pozycji fundusz płac? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W moim przekonaniu tak to jest. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

A nie jest to tak, że fundusz płac to jest wynagrodzenia dla dyrektorów, bibliotekarzy, itd.? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
To jest fundusz płac. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ale to nie jest bezosobowy fundusz płac.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
A oprócz tego jest koszt nauki gry SOM 18.000,00 zł. Mażoretki kosztują 31.000,00 zł za pół 

roku, pamiętam, że rok temu powiedziałem, że to dużo pieniędzy ale wiem, że grupa 

dziewczynek, które tańczą i śpiewają jest liczna. Przypuszczam, że to są koszty wyjazdów, 

transportu czy zakupu strojów. Może Pan Burmistrz postanowił, że dofinansuje zakup 

strojów, itd. Ale nie wiem, co to jest nauka gry SOM 18.000,00 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

SOM to Sekcja Orkiestry Młodzieżowej czyli to są koszty zatrudnienia instruktorów 

przygotowujących dzieci i młodzież. Po stronie dochodowej budżetu są przychody z tego 

tytułu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Dobrze Panie Burmistrzu ale 18.000,00 zł to są koszty nauczycieli Młodzieżowej Orkiestry 

ale czy to bierze się z bezosobowego funduszu płac, czy to są inne wartości? 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Jeszcze są ogniska muzyczne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
I co tam kosztuje 18.000,00 zł? 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

W ognisku muzycznym uczą się nie tylko członkowie orkiestry ale również dzieci, które chcą 

się nauczyć, np. gry na skrzypcach. 



 20 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Tak i co stanowi nasz koszt 18.000,00 zł?  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Na drugiej stronie, moim zdaniem, jest przychód z tego tytułu. My dajemy możliwość nauki 

ale korzystający muszą za naukę płacić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Rozumiem, że to są wypracowane przychody. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W inny sposób jest przedstawiony plan roczny, gdzie pojawia się fundusz bezosobowy                          

w wysokości 200.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Tak.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

I realizacja za I półrocze. Ta realizacja za I półrocze zawiera szczegółowe dane, które nie 

kolidują z rocznymi kwotami, o których mówiliśmy. Jeszcze raz powtórzę. Nauczyciele gry 

na instrumentach, kapelmistrz, dyrygenci, tego typu wydatki są pokazane w tym 

sprawozdaniu. Na przykład „Lutnia” 2.125,00 zł, w tej kwocie są wszystkie koszty poniesione 

przez Centrum Kultury na działalność tego Zespołu w I półroczu łącznie z wynagrodzeniem 

dyrygenta, kosztami wyjazdów, itd. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Dobrze.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To nie są dodatkowe pieniądze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Panie Burmistrzu myślę, że możemy poprosić Pana Dyrektora Schulza, żeby pokazał nam, na 

przykład na co wydaje bezosobowy fundusz płac w 2019 roku. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Oczywiście.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Tak. To nie jest żadna tajemnica a będziemy mieli jasność, na co Pan Dyrektor wydaje 

pieniądze zapisane w tym punkcie. Moją uwagę zwrócił fakt, że to są duże pieniądze do 

dyspozycji. W związku z czym, żeby Pan Dyrektor Schulz wiedział, że my popieramy to co 

robi ale też przyglądamy się każdej wydanej złotówce. Ja poproszę o wykaz, dla kogo są 

przeznaczone wynagrodzenia z tego tytułu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dobrze Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:   
Dziękuję. Wytłumaczę, dlaczego tak się skupiłem na Centrum Kultury. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie musi się Pan tłumaczyć Panie Przewodniczący, ma Pan prawo zapytać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Bo widzę jak sobie wykoncypowali w planie finansowym, że na gaz wydadzą 1.000,00 zł 

rocznie a już w I półroczu, co oczywiste dla mnie, wydali 14.000,00 zł. Na energię zapisali 

4.500,00 zł a w I półroczu wydali 26.000,00 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Uczą się ile to kosztuje w nowej rzeczywistości.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Panie Burmistrzu na wieżę widokową mamy zaplanowane pieniądze ale chyba ich nie 

wydamy. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Niektórych zadań z tych, które były zaplanowane, w kontekście tego co powiedziałem 

Państwu pół godziny temu, nie zamierzam realizować, żeby przygotować się na trudny czas. 

A propos wieży. Myślę, że może jednym z takich pomysłów związanych z uczczeniem               

650-lecia nadania praw miejskich Osiecznej mogłoby być pobudowanie wieży i umieszczenie 

tabliczki z informacją, że ją reaktywowaliśmy z okazji tej rocznicy. Jeżeli będzie kolejna 

szansa pozyskania dofinansowania, to będziemy składać wniosek. Zakładając scenariusz, że 

nie dostaniemy środków na ten cel bo tak jest, że nie wszystkie samorządy otrzymują na 

każdy projekt, który zgłoszą chciałbym, żebyśmy już postanowili, że w przyszłorocznym 

budżecie zakładamy zadanie dotyczące wybudowania wieży. Pozostaje pytanie, na jakiej 

wysokości, w którym miejscu, itd. Ja uważam, że powinna być trochę droższa a wyższa, żeby 

za trzy, cztery, pięć lat nie trzeba było przycinać wierzchołków rosnących tam drzew. 

Natomiast w tym roku odstępuję od tego pomysłu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Jasne. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jeszcze jedno pytanie Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Która strona Panie Radny? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ta sama co Pan Przewodniczący mówił. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Czyli dotycząca Centrum Kultury. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Strona 5. Pytanie moje jest takie. Czy Centrum Biblioteki i Kultury ma swojego głównego 

księgowego? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

To ilu głównych księgowych funkcjonuje w Gminie Osieczna? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Już Panu odpowiadam. W każdej szkole czyli 3, w Centrum Kultury i Bibliotece, to są cztery 

i piąta w OPS-ie. Ponadto komórka księgowości w naszym Samorządzie, przy czym 

księgowość w naszej Gminie obsługuje również Przedszkole w Drzeczkowie, Schronisko 

Młodzieżowe, co jest zadaniem dodatkowym. Jakby Pan spojrzał na działania innych 

samorządów, to nie mają takiego sposobu funkcjonowania. W tych samorządach, które znam 

wszędzie tego typu jednostki organizacyjne mają swoją księgowość albo CUW czyli Centrum 

Usług Wspólnych, na przykład Leszno ma ZOJO, które obsługuje oświatę Miasta i Powiatu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze, dziękuję.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Proszę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:       
Panie Burmistrzu, co z naszą Spółką komunalną w tym sensie, że widzę, że udziały nie są 

jeszcze ujęte.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Drodzy Państwo! W najbliższych dniach i tygodniach nastąpi ukonstytuowanie się Rady 

Nadzorczej, a następnie na mój wniosek powołanie Prezesa, żeby już w imieniu swoim                      

i naszym mógł zacząć działać czyli w ramach casusu spółka w organizacji i wtedy 

przekażemy dotację. Stąd zapis, że na koniec czerwca nie zrealizowaliśmy zaplanowanego 
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wkładu finansowego. Chcę Państwa, co czynię z prawdziwą przyjemnością poinformować, że 

mam zamiar zaproponować Pana mgr inż. Mikołaja Mrówczyńskiego na Prezesa Spółki. Pan 

Mikołaj Mrówczyński urodził się w 1979 roku, ma wykształcenie wyższe, ukończył Wydział 

Inżynierii Kształtowania Środowiska i Geodezji na Akademii Rolniczej we Wrocławiu                   

w 2003 roku na kierunku inżynieria środowiska, w zakresie inżynieria wodna i sanitarna. 

Posiada, mimo tego, że nie pracuje zbyt długo, moim zdaniem mocne kwalifikacje. Jeżeli 

chodzi o pracę zawodową, to między innymi prowadzi własną działalność gospodarczą, 

aktualnie pracuje u Pana Giery w firmie Inżynieria Środowiska, jako kierownik budowy                   

i robót. Oprócz podstawowych umiejętności i kwalifikacji ma również szereg doskonaleń                

w formie szkoleń, m.in. „Podstawowe umiejętności komunikacyjne”, „Krok po kroku                     

w biznesie”. W moim przekonaniu będzie to Prezes, który będzie dobrze kierował i zarządzał 

Spółką komunalną, którą Państwo powołali. Jak Spółka rozpocznie działalność, to wtedy na 

jej konto przelejemy zaplanowane 400.000,00 zł. Wiadomo, że do pierwszych przychodów 

Spółka musi funkcjonować, a wpłaty od tych Państwa, którzy mają dostęp do sieci kanalizacji 

sanitarnej wpłyną w marcu za pierwsze dwa miesiące 2020 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz zaproponuje Radzie Nadzorczej jako Walne Zgromadzenie? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz jako Walne Zgromadzenie wybiera Radę Nadzorczą. Czy Pan Burmistrz już 

postanowił, kto będzie stanowił tę Radę? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jestem w trakcie podejmowania decyzji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To są dwie osoby czy trzy? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Minimalnie trzy. Powiadomię Państwa Radnych, kto to będzie, jak podejmę decyzję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rada Nadzorcza z wysokim wynagrodzeniem? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie. Przewodniczący z takim wynagrodzeniem, żeby nie narzekał, natomiast pozostali 

członkowie z daleko mniejszym. Może się Pan Przewodniczący nie obawiać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja się nie obawiam, chętnie bym płacił tylko w momencie jak Spółka zacznie zarabiać.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Taka jest idea funkcjonowania Spółki i rozrostu obszarów poza obszarem związanym ze 

ściekami.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Gdzie ma się mieścić siedziba tej Spółki?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Już mówiłem, powtórzę. Tymczasowa siedziba Spółki mieścić się będzie w Urzędzie na                    

I piętrze, jak wchodzimy po prawej stronie za kącikiem dla dzieci, aczkolwiek docelowo, jak 

Państwo wiedzą jest plan, żeby funkcjonowali na Placu 600-lecia.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Czy jest już wykonywana przebudowa budynku na Placu 600-lecia, np. w związku                          

z pomieszczeniem dla straży?    
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Też informowałem Wysoką Radę, że w tym roku odstąpiliśmy od tych działań.     

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Rozumiem.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W tym roku nie będziemy wykonywać planowanych prac, zabezpieczymy strażnicę na okres 

zimy. W budynku jest instalacja centralnego ogrzewania i trzeba będzie kogoś zatrudnić, żeby 

dbał o to aby sieć nie zamarzła.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

W tym budynku nie ma instalacji gazowej?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Sieć była zaprojektowana w ramach przetargu, który unieważniliśmy. Na razie nie 

instalujemy gazu bo zainstalowanie kotła, gdyby tylko o to chodziło, to nie byłoby problemu 

ale jeszcze trzeba przebudować sieć wewnętrzną. W tym momencie uznaję, że zatrudnienie           

w dobrej cenie osoby, która będzie tę zimę pracować i dbać o to, żeby było ciepło, jest 

mniejszym kosztem niż tymczasowe funkcjonowanie sieci gazowej.     

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Czy jeszcze są pytania dotyczące analizy, czy możemy już zamknąć ten punkt? Nie widzę 

więcej pytań, w związku z tym zamykam punkt 5. Przechodzimy do punktu 6 wolne głosy                     

i wnioski. 

Ad. 6. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Odnośnie porządku obrad, którego nie otrzymaliśmy skontaktowałem się z Panem 

Inspektorem Michałem Juskowiakiem, który wyjaśnił, że został wysłany ale wystąpiły 

problemy techniczne i w związku z tym niektórzy mogli go nie otrzymać. Program pokazał, 

że materiały zostały wysłane. Przed chwilą Pan Inspektor wysłał jeszcze raz i myślę, że teraz 

wszyscy go otrzymaliśmy. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak bywa. Panie Przewodniczący mogę przedstawić kilka spraw? 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Chciałbym poinformować o wydarzeniu, o którym Państwo wiedzą. Jutro przyjeżdża do nas 

delegacja z Gminy holenderskiej Zoeterwoude, będzie to 11 osób. Pobyt będzie trwał od jutra 

późnego popołudnia do niedzieli rano. Cieszę się, że mogę wszystkich Państwa Radnych 

zaprosić na sobotę, na godzinę 20.00 do Centrum Kultury i Biblioteki, gdzie będzie 

pożegnalna kolacja z oprawą muzyczną. Liczę na to, że wszyscy Państwo będą obecni,                     

a jeżeli ktoś wie, że nie będzie mógł być, to proszę o podanie takiej informacji. Widzę, że Pan 

Radny Kolberg już wie, że nie będzie mógł wziąć udziału.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:  

Myślę, że mnie też nie będzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Postarajcie się o to, żeby być na tej kolacji. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zachęcamy, żebyśmy byli w pełnym gronie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek:  

Ja mówię, że prawdopodobnie mnie nie będzie ale jutro to potwierdzę. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dobrze. Ścieżka  rowerowa Osieczna-Ziemnice i skrzyżowanie za Łoniewem do Świerczyny. 

Na ten rok plan jest następujący. Wykonawca zrealizuje to zadanie za środki w wysokości 

około 1.700.000,00 zł. Zapytaliśmy, od których miejsc rozpocznie inwestycję. Powiedział, że                 

z różnych powodów, również z jakiejś łatwości przedsięwzięcia rozpocznie od skrzyżowania 

za Łoniewem do Grodziska i od Grodziska do Świerczyny, w zależności od tego na ile 

pozwoli mu pogoda. Mówi o wykonaniu tych odcinków w tym roku. Termin zakończenia tej 

inwestycji to rok przyszły. Zadanie jak Państwo wiecie jest finansowane przede wszystkim ze 

środków unijnych i Powiat Leszczyński również to przedsięwzięcie dofinansowuje. Ja tylko 

nieskromnie zauważę, że ta ścieżka w całości będzie biec wzdłuż dróg powiatowych. Na 

najbliższej sesji, o czym Państwo Radni już wiedzą, wystąpię o powołanie Pani Skarbnik. 

Będzie to proponowana Pani Dorota Adamska a więcej o jej predyspozycjach powiem                    

w laudacji, którą wygłoszę przed podjęciem przez Państwa uchwały o powołaniu Pani 

Skarbnik. Dziękuję.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Pomiędzy Świerczyną a Ziemnicami od skrzyżowania na Miąskowo są prowadzone prace. 

Czy one są związane ze ścieżką rowerową? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Kładziony jest przewód koloru czerwonego po prawej stronie drogi.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Panie Burmistrzu jeszcze odnośnie tej inwestycji, ścieżki rowerowej. Nie czytałem całej 

dokumentacji ale po trasie przebiegu tej ścieżki istnieją punkty geodezyjne osnowy 

szczegółowej, a osnowa szczegółowa podlega ochronie. W związku z tym miałbym prośbę, 

żeby zwrócić uwagę na te punkty, żeby je uchronić przed zniszczeniem. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zapisałem Pana uwagę.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Punkty geodezyjne.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Punkty osnowy geodezyjnej.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Ja mam jeszcze jedno pytanie. Co z tym odcinkiem ścieżki, którego nie ma w projekcie? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie zostanie wybudowany.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Nawet w późniejszym terminie? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Mam nadzieję, że tak ale nie w tym terminie i przez tego wykonawcę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Jeszcze chciałem zapytać, bo wszędzie się mówi o paleniu w piecach i o ekologicznych 

paliwach. Czy jest jeszcze duże zainteresowanie dotacją do wymiany pieców i jaki mamy 

budżet na ten czas? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Aktualnie sytuacja i prognoza jest taka, że kwota w tegorocznym budżecie na ten cel będzie 

wystarczająca z takiego oto powodu, że owszem kilka umów zostało podpisywanych, 

przygotowywane są następne ale, m.in. w jednej części Osiecznej osoby, które wnioskowały 

nie są w stanie fizycznie skonsumować przyznanej dotacji ponieważ gazownia nie pobuduje 

im sieci. W związku z tym cztery czy pięć kotłów w tym roku nie zostanie zainstalowanych 
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ale te umowy będą sfinalizowane w przyszłym roku. Na ten rok wydaje się, że pieniądze, 

które Państwo Radni zaplanowali w formie dotacji będą wystarczające.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

My dwa razy w ciągu roku podwyższaliśmy te środki. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Tylu było zainteresowanych tą dotacją? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Czyli nadal można składać wnioski? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak i w przyszłym roku również.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jeszcze jedno pytanie odnośnie ścieżki rowerowej. Kto został wykonawcą tej inwestycji bo na 

stronie internetowej Urzędu Gminy nie znajduję takiej informacji. Była tylko informacja                 

z otwarcia ofert. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jest również informacja na Facebooku o tym, kto jest wykonawcą. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Nie dysponuję Facebookiem. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Już czytam. To jest firma leszczyńska, właściwie Konsorcjum dwóch firm. LU-MAX Łukasz 

Masłowski i PRA-MAS z Leszna.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Czyli ta firma złożyła najtańszą ofertę? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak jak Państwa poinformowałem, uzupełnili dokumentację czyli spełnili wszystkie wymogi 

formalne. Jeśli dobrze pamiętam, to złożyli ofertę o wartości mniejszej o 18.000,00 zł brutto 

niż druga z firm rywalizujących o ten kontrakt. W sumie oferty złożyło 9 potencjalnych 

wykonawców. Dzisiaj sfinalizowaliśmy postępowanie przetargowe poprzez podpisanie 

umowy z tym wykonawcą.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękuję. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Ja a propos ogrzewania gazowego. Kontaktują się ze mną i proszą o pomoc ludzie, którym 

Gazownia nie wykonała przyłącza, konkretnie mieszkańcy z ulicy Śmigielskiej                                     

i Drzeczkowskiej pomimo, że mieli podpisane umowy gwarantujące, że do końca tego roku 

będą mieli sieć. Uzyskałam informację, że nie jesteśmy stroną i jako Radna nie mogę 

interweniować. Trochę jestem zaskoczona bo w dobie ekologii, gdzie wszyscy zabiegają o to 

żeby, przechodzić na ten system i dbać o nasze środowisko, to Gazownia w znaczny sposób 

utrudnia dostęp. Gazownia powiadomiła ich, że jednak w tym roku nie pobudują im sieci 

tylko do końca kolejnego roku. Mieszkańcy są zdezinformowani, dowiadują się z innych 

źródeł, jak to się odbywało. Sporo lat czekali na sieć gazową i ta sytuacja trochę mnie martwi 

tym bardziej,  że  jak się dzwoni do Gazowni, to każda osoba udziela innej informacji. Może 

ktoś ma pomysł jak zadziałać w tej sprawie?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja znam tę sytuację, a znam dlatego, że również u mnie byli przedstawiciele osób, które 

liczyły na to, że będą mieć dostęp do gazu w tym roku, w tym sezonie a nie mają i mieć nie 
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będą. Sytuacja jest tego rodzaju, o czym Gazownia im pisała w odpowiedzi na ich 

wystąpienia, że ogłosili przetarg, wykonawca się nie znalazł i pewnie zgodnie z ich niestety 

przydługimi procedurami ogłoszą kolejny przetarg, którego nie zdążą przeprowadzić w tym 

roku i stąd ta odpowiedź. Natomiast faktem jest, o czym ci z Państwa, którzy mają dostęp do 

gazu wiedzą, że umowa wiąże Strony więc są kary w sytuacji, gdy my jako odbiorca nie 

dotrzymamy terminów i wiem, że tak jest, że Gazownia też będzie im zobowiązana zapłacić 

karę. Oczywiście to nie jest rozwiązanie sytuacji. Ja też podczas tej rozmowy powiedziałem, 

że poza tym, że trzymam kciuki i dofinansowujemy działania naszych mieszkańców, to nie 

mamy wpływu na to, co się dzieje w Gazowni. Poproszono nas czyli Urząd, żebyśmy 

wystąpili z pismem wnioskującym o pobudowanie sieci w tym rejonie, co zrobiliśmy 

odwrotnie. Natomiast wiemy, że te działania są skazane na bezskuteczność. Oczywiście jak 

się nie próbuje to się nie ma ale prawda jest taka, że jeżeli Gazownia nie podejmie decyzji, że 

buduje, to sieci nie będzie. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Szkoda, że tak jest bo mieszkańcy są zainteresowani. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak ale na wiele rzeczy, które się dzieją nie mamy wpływu.    

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Spółka gazowa w żaden sposób nie przykłada się do tego, żeby przeciętny obywatel miał 

dostęp do tego dobra. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Pani Radna, Szanowni Państwo! Budujemy jedną z ulic przy rynku i wierzcie mi, że podczas 

jakichkolwiek robót uwagi, wyrażane niezadowolenie mieszkańców jest często tak 

irracjonalne, że aż trudno zachować spokój.           

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Na szczęście chyba nie ma takiej sytuacji, że ktoś na podstawie umowy, którą zawarł                       

z Gazownią zdemontował stare ogrzewanie w nadziei, że do końca roku będzie miał gaz.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Każdy z Was, kto przeprowadzał procedurę związaną z uzyskaniem przyłącza gazowego 

przeszedł kilkumiesięczne albo i dłuższe starania. To nie jest żadne tłumaczenie ponieważ 

powinno być inaczej ale tak jest.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Szanowny Panie Burmistrzu, Pan wie co ja powiem. Obaj mamy chyba największe 

doświadczenie w kwestii lobbowania na rzecz gazu w Gminie Osieczna. Ja mam przekonanie, 

że niestety, bo wolałbym, żeby tak nie było, za każdym razem, kiedy udało nam się rozpocząć 

kwestię gazyfikacji w Osiecznej, to nie dlatego, że my bardzo tego chcieliśmy nie, że 

pisaliśmy pisma, tylko dlatego, że Pan Burmistrz poprosił polityka, który pojechał                   

z nami do Poznania i wtedy okazywało się, że nie ma problemu. Nasza Gmina, jeśli chodzi              

o dostęp do gazu, w kryzysie była kilka razy. Chcieliśmy kupować gaz a Spółka nam tego 

gazu nie chciała założyć. Dlatego mówię o tym, że jakby Pan Burmistrz znalazł w sobie siły, 

to może po wyborach uda się umówić na wizytę u Pana Dyrektora. Dzisiaj trwa wyścig, kto 

ma silniejsze lobbowanie. Ja chcę wierzyć Panie Burmistrzu, że przy współpracy, przy 

wsparciu, niestety, bo wolałbym żeby tak nie było, któregoś z polityków możemy załatwić 

więcej w tej kwestii niż bez niego. Pan Burmistrz mówił o tym na spotkaniu w sprawie drogi 

432 i 12. Ludzie odpowiedzialni za te drogi zasugerowali wszystkim obecnym, że bez 

politycznego wsparcia będzie ciężko przeprowadzić te inwestycje, będzie trudniej niż ze 

wsparciem. Gaz należy do jednej z takich inwestycji, gdzie firma wcale się nie spieszy, żeby 

jak najszybciej ludzie mieli dostęp do tego medium.    
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Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Nie rozumiem tego, że jak się dzwoni do Gazowni w Poznaniu, to otrzymuje się inne 

informacje niż w Lesznie. Ja miałam wrażenie, że Pani, która ze mną rozmawiała nie miała 

mi nic do powiedzenia w mojej sprawie. Mieszkańcy są zdeterminowani w tej sprawie.     

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Kiedy rozpoczną się prace na drogach lokalnych, np. Kąty-Maciejewo. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na drogę Kąty-Maciejewo mamy przyznaną dotację. W sprawie drugiego konkursu jeszcze 

nie mamy żadnych informacji, nawet tych wstępnych bo jak wiemy najpierw Pan Wojewoda 

uznaje listę a następnie jest aprobata ze strony Pana Premiera. Natomiast to co wiemy, to 

jedna droga otrzymała dofinansowanie. Po sesji wtorkowej, na której Państwu Radnym 

zaproponuję w zmianach budżetu zaplanowanie kwoty na rozpoczęcie budowy a wcześniej po 

podjęciu uchwały, o którą wniosę, będzie możliwość poproszenia Pana Wojewody                            

o podpisanie umowy. Po podpisaniu umowy nastąpi przetarg, po jego rozstrzygnięciu na ten 

rok mamy w budżecie przewidzianą symboliczną kwotę do wykonania. Całość realizacji 

zadania będzie w przyszłym roku.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W kontekście tego, że zobowiązałem się, jak Państwo pamiętają, na ostatniej sesji, że                      

w imieniu Rady Miejskiej, Samorządu osieckiego zaproszę na najbliższą sesję Pana Starostę 

Jarosława Wawrzyniaka, w związku z treścią sesji. Pan Burmistrz mówił o zadaniach, ja 

skomentowałem. To zaproszenie nie dojdzie do skutku. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Nie? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nie dojdzie do skutku ta wizyta dlatego, że mam wrażenie, że Pan Starosta poczuł się 

urażony. Dlaczego? Dlatego, że ktoś mu źle wytłumaczył przebieg naszej sesji. Ja 

wykorzystując to, że komunikujemy się często esemesowo, napisałem po sesji, że była mowa 

o współpracy z Powiatem i w związku z tym będę próbował Pana Starostę zaprosić na 

najbliższą sesję. Jak się spotkaliśmy po dwóch tygodniach w innej sprawie zauważyłem, że 

Pan Starosta jest do mnie źle nastawiony. Dlaczego? Dlatego, że w trakcie rozmowy okazało 

się, że ktoś przekazał Panu Staroście, że u nas odbyła się debata gminna, wcześniej 

zapowiadana, na temat współpracy z Powiatem. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Bez Pana Starosty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. I nie zaprosiliśmy Pana Starosty. Próbowałem wytłumaczyć, że to była taka narada ad 

hoc na temat tego, że Pan Burmistrz w sprawozdaniu przedstawił pewne sprawy i Radni 

podjęli rozmowę i na końcu stwierdziliśmy, że fajnie będzie jak podyskutujemy z Panem 

Starostą, żeby nie rozmawiać o współpracy z nim bez niego. Myślę, że jeszcze trochę 

potrzeba czasu, żeby Pan Starosta doszedł do wniosku, że my rozmawialiśmy bez złych 

intencji i stwierdziliśmy, że chcemy poprosić aby Pan Starosta do nas przyjechał.    

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Na You Tube Pan Starosta może obejrzeć przebieg tej sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Ja Panu Staroście to powiedziałem ale otrzymałem odpowiedź, że nie ogląda relacji z rad 

gmin naszego Powiatu. Powiedziałem, że wielka szkoda bo ja oglądam relacje z Rady 

Powiatu.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W tym kontekście naciskamy, żeby Zarząd Dróg Powiatowych wykonał prace w Grodzisku                

i Świerczynie. Po wielu telefonach i rozmowach jest przygotowywana dokumentacja 

przetargowa, zostanie przeprowadzone postępowanie przetargowe a w dalszej kolejności 

nastąpi rozstrzygnięcie. Przekazałem Panu Staroście, że nie chcę aby dywanik asfaltowy był 

kładziony w połowie listopada tylko wcześniej. Mam nadzieję, że w dobrym terminie również 

pogodowym te zadania będą wykonane.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Czy jeszcze są wolne głosy i wnioski? Skoro nie ma więcej pytań zamykam dzisiejsze 

posiedzenie Komisji. 

Ad. 7. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak:  

Dziękuję Państwu za przybycie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję.  

 

 

 

     Protokołowała       Przewodniczący obrad 

 
 Małgorzata Nowak            Jarosław Glapiak 


